
PROTOKÓŁ  Nr 36 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Polityki Społecznej 

z dnia 18 listopada 2022 r. 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Informacja kierownika MOPS na temat sytuacji rodzin i osób starszych. 

3. Współpraca z miastami partnerskimi - analiza działań  podejmowanych w 2022 r. oraz 
określenie potrzeb, przedstawienie planów na 2023 r. 

4. Informacja Wydziału Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu, SOK, Parku Wodnego „Relax" 

o cyklicznych i planowanych imprezach sportowych i kulturalnych w 2023 r. 

5. Projekty uchwał. 

6. Wolne wnioski i zapytania: 

- Informacja Dyrektor Parku Wodnym „Relax" o stanie technicznym sufitu nad częścią  
basenową  w Parku Wodnym „Relax" w oparciu o aktualną  dokumentację  z przeglądu 
technicznego wykonanego po zdarzeniu z dnia 8 listopada br. 

7. Zakończenie posiedzenia komisji br. 

Ad.! 

Posiedzenie komisji o godz. 8:30 otworzyła Przewodnicząca Komisji M. Makowska. 
Przewodnicząca stwierdziła obecność  6 radnych. Nieobecny K. Olszewski. 

Ad. 2 

Informacja kierownika MOPS na temat sytuacji rodzin i osób starszych - załącznik do 
protokołu. 

O godz. 8:39 do posiedzenia dołączył  radny K. Olszewski. 

Radny K. Olszewski zapytał  o „opiekę  wytelinieniową". Czy jest możliwość  żeby wciągnąć  
(kogoś  z rodziny, sąsiadkę) jako takiego opiekuna i mu za to zapłacić? 

Pani A. Zdunek kierownik MOPS odpowiedziała, że w tym roku nie było takiej możliwości, 
dlatego, że program dopuszczał  tylko osoby z wykształceniem albo kwalifikacje, ale w 
przyszłym roku ustawodawca złagodził  to i osoba wskazana przez rodzinę  jeżeli ma 
półroczny staż  w opiece, to będzie mogła świadczyć. 
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Jeżeli ta osoba miała asystenturę  w MOPS, to MOPS będzie wystawiał  te zaświadczenia. 
Jeżeli osoba złoży w MOPS oświadczenie, że ta osoba przez wiele lat świadczyła u niej 
opiekę, to też  możemy podciągnąć  pod to, że to jest jakoś  udokumentowane. 

W „wytcłmieniówce" tego nie było, ale zobaczymy co będzie w przyszłym roku. 

Radna A. Kucharska zapytała o opiekę  wytchnieniową  w odniesieniu do rodziców dzieci, 
które uczą  się  w szkołach. Czy nadal taka pomoc im się  nie należy na 2-3 godziny dziennie? 

Pani kierownik odpowiedziała, że nie wie jak będzie w tym programie. Jak doczyta, to 
poinformuje. 

Ad. 3 

Współpraca z miastami partnerskimi - analiza działań  podejmowanych w 2022 r. oraz 
określenie potrzeb, przedstawienie planów na 2023 r. 

Burmistrz P. Feliński powiedział, że próbowaliśmy nawiązać  współpracę  z miastami 
partnerskimi i te, które pytaliśmy, nie wyraziły zgody. Próbowaliśmy nawiązać  także 
współpracę  w ramach różnych projektów z miastami z Niemiec, chodziło o projekty 
młodzieżowe, ale ze względu na eoyid nie były zainteresowane taką  współpracą. Na ten 
moment nie podejmowane są  działania związane z podpisywaniem partnerstw. Mamy 
zainteresowanie dwóch miast w Polsce, to są  Marki i Międzychód. 

Radny W. Grzesiak zapytał  dlaczego zamykamy się  tyko na tereny Niemiec? Czy miasto 
myślało o innych kierunkach? 

Burmistrz odpowiedział, że jest zwolennikiem realnej współpracy. Łatwiej nam pojechać  do 
Południowej Brandenburgii niż  na Litwę, Łotwę  M. To są  duże koszty. W zeszłym roku była 
propozycja współpracy z Anglii. Pastor zaproponował  współpracę  z miejscowością  
Soneczniki na Ukrainie. 

Burmistrz podsumował, że będzie koncentrował  się  na kierunku Niemiec. 

Radny W. Grzesiak powiedział, że on współpracował  z Czechami, tam jest możliwość  
znalezienia miejscowości, która będzie chciała współpracować. 

Ad. 4 

Informacja Wydziału Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu, ŚOK, Parku Wodnego „Relax" 

o cyklicznych i planowanych imprezach sportowych i kulturalnych w 2023 r. 

Informacje stanowią  załączniki do protokołu. 

Przewodnicząca Komisji ogłosiła przerwę  o godz. 9:18 do 9:25. 
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Po przerwie Przewodnicząca Komisji wznowiła obrady. 

Radna J. Kondracka zapytała dlaczego w nazwie imprezy „Dycha nad Regą" nie ma 
kontynuacji, która to jest „Dycha nad Rega" ? Dla osób, które zbierają  medale od pierwszej 
imprezy, zbierają  koszulki ma to duże znaczenie. Czy jest na to jakieś  logiczne 
wytłumaczenie? 

Pani J. Wardeńska odpowiedziała, że wcześniej nikt nie zwrócił  na to uwagi. Poza tym nie 
było pewne, czy poprzednie Stowarzyszenie nie będzie miało o to pretensji. 

W dalszej części radna dyskutowała z panią  dyrektor na temat numeracji biegów 
organizowanych przez M. 

Radna M. Stępniak zaproponowała żeby zawrzeć  umowy z poprzednimi organizatorami 
żeby formalnie przejąć  nazwy i wprowadzić  uporządkowanie odnośnie kontynuacji wydarzeń. 

Radny W. Grzesiak powiedział, że PW nie kontynuuje tradycji sportu kwalifikowanego 
dziecięcego, młodzieżowego takiego jak piłka ręczna, karate, tenis. Teraz nie ma nic. Nie 
mamy zawodników, którzy zdobywają  tytuły. Nie ma żadnych turniejów międzyszkolnych. 

Radny dodał, że jego opinia jest negatywna na temat sportu wmieście. 

Pani J. Wardeńska odpowiedział, że próbowała zorganizować  zawody międzyszkolne, ale 
żadna ze szkół  nie zaangażowała się  

Burmistrz powiedział, że nie zgodzi się  z oceną, że w Świdwinie nie ma sportu. Radny za 
mało się  interesuje tą  tematyką, żeby w ten sposób się  wypowiadać  i nie ma rozeznania w tym 
temacie. 

Burmistrz powiedział, że tych zajęć  jest bardzo dużo. W piłce nożnej młodsze kluby bardzo 
dobrze funkcjonują. Tenis stołowy, mamy laury na poziomie wojewódzkim, zapasy mamy 
nawet na arenie krajowej. Piłka ręczna była w latach 70-tych, to, że czegoś  nie ma nie 
oznacza, że inne dyscypliny kuleją. 

Burmistrz powiedział, że radny obraża trenerów, osoby, które codziennie pracują  z tą  
młodzieżą. Problemem jest zachęcenie młodych ludzi, żeby aktywnie uczestniczyli w tych 
zajęciach. 

Radny W. Grzesiak stwierdził, że burmistrz zamiast porozmawiać  z radnymi jak uaktywnić  
młodzież  zarzuca radnemu niewiedzę. 

Radny M. Dereń  powiedział, że za mało jest imprez na basenie, jest ich w ciągu roku tylko 
pięć. 

Pani J. Wardeńska odpowiedziała, że plany są  większe i może w następnym roku coś  się  
wyklaruje. 

Radny M. Dereń  powiedział, że nie rozumie dlaczego dyrektorzy szkół  nie korzystają  
z basenu? 
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Radna J. Kondracka powiedziała, że dzieci w klasach początkowych aktywnie uczestniczą  
w zajęciach na basenie, a w starszych klasach z tego nikt nie korzysta. Tracą  dwie godziny, 
a nie chodzą  na basen. Dzieci nie akceptują  swojego ciała. Teraz jest możliwość  skorzystania 
z basenu po godzinach. Nauczyciele nie są  w stanie nakazać  udziału, „stają  na rzęsach" żeby 
młodzież  korzystała z basenu. 

Radna A. Kucharska powiedziała, że to rodzice zwalniają  dzieci z zajęć  i nauczyciele nie 
mają  na to wpływu. Dziewczyny nie chcą  pływać  z chłopcami. Zawsze w grupie są  konflikty. 
Jest to bardzo trudny problem do rozwiązania. 

Pani Wiceburmistrz B. Ociepa powiedziała, że do rodziców poszły ankiety, żeby rodzice się  
wypowiedzieli, dlaczego dzieci nie chcą  chodzić  na basen, ponieważ  zauważyliśmy, że coraz 
mniej dzieci korzysta z basenu. Dyskutujemy nad tym tematem od 3 lat i lepiej zrezygnować  
z basenu, niech ćwiczą, biegają, niech odbędzie się  ta lekcja w-fu, niż  taka fikcyjna na 
basenie. 

Radny M. Dereń  powiedział, żeby zastanowić  się  nad tym rozwiązaniem żeby fmansować  
tylko tych, którzy chcą  pływać. 

Z sali obrad wyszła radna A. Szafrańska i radna M. Stępniak.(9:50). 

W dalszej części informację  przestawił  pan T. Chmielewski dyrektor SOK. 

Na salę  obrad wróciła radna M. Stępniak. (10:00) i radna A. Szafrańska (10:02). 

Ad. 5 

Projekt uchwały Nr L11U355/22 w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Miasta 
Świdwin z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ustawy 
o działalności pożytku publicznego i  wolontariacie na rok 2023 

Projekt uchwały przedstawił  Burmistrz i powiedział, że w tym roku budżet na współpracę  z 
organizacjami został  zwiększony z 312 tys. do 350 tys. zł. na  wniosek organizacji 
pozarządowych. Przyjmujemy to sztampowo. W tym roku było trochę  większe 
zaangażowanie organizacji. Burmistrz dodał, że jesteśmy na chwile przed powołaniem Rady 
Działalności Pożytku Publicznego. Taka uchwała trafi w grudniu na sesję. 

Opinia Komisji- pozytywna (wynik głosowania jest załącznikiem do protokołu). 

Ad. 6. 

Informacja Dyrektor Parku Wodnym „Relax" o stanie technicznym sufitu nad częścią  
basenową  w Parku Wodnym „Relax" w oparciu o aktualną  dokumentację  z przeglądu 
technicznego wykonanego po zdarzeniu z dnia 8 listopada br. 
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Głos zabrał  pan K. Gryglicki kierownik PW Relax. 

Kierownik powiedział, że kasetony, które znajdują  się  na sali basenowej pełnią  ii.inkcję  
dekoracyjną. Problemem są  tam skorodowane uchwyty, które podtrzymują  stelaż. W tym 
tygodniu był  robiony okresowy przegląd półroczny budynku i pan Nowacki, który wykonuje 
dla PW przeglądy budynku, powiedział, że ten problem był  znany i w 2018 roku zostały 
przeprowadzone działania naprawcze tego elementu, który stanowi realne zagrożenie dla 
zdrowia, a nawet życia. Zostały wymienione uchwyty, mocowania, obejmy, natomiast 
elementy sufitu nie stanową  zagrożenia Są  to typowe elementy dekoracyjne. 

W ciągu 3 tygodni będzie protokół  z okresowych badań  i będą  uwagi żeby wykonać  
zalecenia. 

Jesteśmy przygotowani na trzy warianty: 

- jeżeli nadal będą  spadały te elementy, to będzie przestój i demontaż  sufitu, 

- doczekanie do przerwy technologicznej i wtedy wykonanie naprawy, jeżeli będą  na to 
pieniądze, 

- trzecia opcja, to taka żeby zrobić  dużą  modernizację  pływalni, która wstępnie polegałaby na 
obniżeniu sufitu. 

Burmistrz dodał, że jest za tym, żeby do końca marca złożyć  wniosek na modernizację  
basenu. Chodzi o koszty jakie basen generuje i musimy sprawdzić  jakie będą  koszty 
zamknięcia basenu na czas modernizacji. 

Burmistrz dodał, że ma kilka pomysłów na realizację  modernizacji. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że pan Nowacki nie przedłożył  protokołu, że jest 
bezpiecznie i że nic nie spadnie. 

Pan K. Gryglicki dodał, że to jest normalny przegląd. Nawet gdyby była wykonana 
ekspertyza, to nikt nie da żadnej gwarancji. Zalecenie będzie jedno, wiem jakie, bo o tym 
rozmawialiśmy. Pan Nowacki powiedział, że da zalecenie do wykonania ekspertyzy. 
My wiemy jaki jest problem, czyli wykonanie naprawy bądź  demontażu tego sufitu. To jest 
już  20 lat. Bieżąca konserwacja nie wchodziła tam w rachubę, bo jest to niesamowita 
wysokość. 

Radny M. Dereń  zapytał, czy było już  robione rozeznanie na temat rozłożenia rusztowania? 

Z sali obrad wyszedł  radny K. Olszewski (10:32), wrócił  o 10:34. 

Z sali obrad wyszła radna A. Szafrańska (10:34), wróciła o 10:38. 

Pan K. Gryglicki odpowiedział, że ma wstępną  ofertę  i będzie szukał  rozwiązań  najtańszych. 
Jak wynajmie rusztowania i spuszczona zostanie woda, to trzeba już  wszystko zrobić. 

Burmistrz dodał, że podszedł  by do tego całościowo. 
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Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że należy ważyć  to, że zdarzenie miało miejsce poza 
godzinami pracy, bo osoba, która doświadczyłaby czegokolwiek pociągnęłaby konsekwencje 
odszkodowawcze. Trzeba też  liczyć  się  z tym, że nikt nie da gwarancji, że nic dalej się  nie 
wydarzy. Należy pomyśleć  o zabezpieczeniu tego. 

Burmistrz odpowiedział, że stelaż  trzyma się  dobrze. Problemem były kasetony. 

Przewodnicząca Komisji zapytała o stołówkę  w SP nr 4, czy od września 2023 jest szansa 
jej uruchomienia i na jakim etapie są  prace w SP nr 4? 

Burmistrz odpowiedział, że to jest duża inwestycja w ramach przebudowy całej szkoły i do 
września się  nie zakończy. 

Radny W. Grzesiak zapytał  dyrektora SOK o przegląd techniczny zamku? Co dzieje się  
z miejską  orkiestrą? 

Radny K. Olszewski o godz. 10:39 opuścił  salę  obrad. 

Pan dyrektor T. Chmielewski odpowiedział, że zamek przechodzi na bieżąco przeglądy, 
zarysowania, pęknięcia się  nie pogłębiają. Jest to obserwowane przez rzeczoznawcę. 
W kwestii orkiestry nadal trwa poszukiwanie kapelmistrza. 

Ad.7 

Przewodnicząca Komisji o godz. 10:50 zakończyła posiedzenie komisji. 

Protokołowała: 	 Przewodnicząca Komisji: 

M. T"zczrik 
	

Monika Makowska 
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